
OK-II.0002.10.2024 

Protokół nr VII/24 

z VII Sesji Rady Powiatu Częstochowskiego 

odbytej w dniu 28 listopada 2024 roku   

w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Częstochowie   

 

Ad. 1 

Przewodniczący Rady Powiatu Andrzej Kubat o godz. 08:35 otworzył obrady VII Sesji 

witając radnych i gości. 

 

Ad.2 

Przewodniczący Rady A. Kubat oświadczył, że w posiedzeniu uczestniczy 22 radnych, co 

wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 25 osób stanowi quorum pozwalające na 

podejmowanie prawomocnych decyzji. Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do 

niniejszego protokołu.  

 

Ad. 3 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że radni otrzymali porządek obrad wraz  

z zawiadomieniem o sesji za pośrednictwem systemu eSesja. Zapytał, czy są zapytania bądź 

uwagi do zaproponowanego porządku obrad.  

 

Przewodniczący Rady A. Kubat wobec braku głosów poddał pod głosowanie porządek obrad. 

 

Rada Powiatu przyjęła porządek obrad jednomyślnie: 22 głosami „za”.  

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie VII Sesji Rady Powiatu i powitanie.  

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.  

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

5. Powołanie komisji uchwał i wniosków. 

6. Informacja z działalności Starosty i Zarządu w okresie międzysesyjnym. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu 

Częstochowskiego na lata 2024 – 2030. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu Częstochowskiego na 2024 rok. 

9. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę nr LV/402/2024 Rady Powiatu 

Częstochowskiego z dnia 18 kwietnia 2024 r. w sprawie określenia zadań 

finansowanych ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych w 2024 r.   

10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia rocznego Programu współpracy Powiatu 

Częstochowskiego z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego na rok 2025.   

11. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za usuwanie z dróg pojazdów  

i przechowywanie usuniętych pojazdów oraz wysokości kosztów w przypadku 

odstąpienia od wykonywania dyspozycji usunięcia pojazdów. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi Nyskiemu..   

13. Korespondencja Rady Powiatu w okresie międzysesyjnym. 

14. Wnioski i oświadczenia radnych; komunikaty.  

15. Zamknięcie obrad VII Sesji Rady Powiatu. 
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Ad. 4 
Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że protokół nr VI/24 z sesji w dniu  

29 października 2024 roku był udostępniony w Biurze Rady oraz w systemie eSesja, a także 

został wyłożony przed niniejszą sesją. 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat zapytał, czy są uwagi do protokołu. W związku z ich brakiem 

poddał go pod głosowanie. 

 

Rada Powiatu przyjęła protokół nr VI/24: jednomyślnie 22 głosami „za”. 

 

Ad. 5 
Na wniosek Przewodniczącego Rady w uzgodnieniu z klubami radnych do Komisji Uchwał  

i Wniosków zaproponowano radnych: 

1. Mariannę Dziura 

2. Elżbieta Łągiewka  

 

Kandydaci wyrazili zgodę.  

 

Rada Powiatu powołała Komisję Uchwał i Wniosków w ww. składzie: jednomyślnie 22 

głosami „za”. 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził powołanie Komisji Uchwał i Wniosków.  

 

Ad. 6 

Starosta K. Smela przedstawił sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu za okres 

międzysesyjny od dnia 29 października 2024 roku omawiając zagadnienia omawiane na 

posiedzeniach Zarządu, w tym podjęte uchwały oraz zadania realizowane przez poszczególne 

wydziały Starostwa i jednostki organizacyjne powiatu, ze szczególnym uwzględnieniem zadań:  

wydziału EZK (przyznanych nagrodach Starosty Częstochowskiego w poszczególnych 

kategoriach) oraz PCPR (spotkania grup wsparcia, zakończenie realizacji „Programu 

Korekcyjno – Edukacyjnego dla osób stosujących przemoc domową”, pomoc dla dzieci  

z ukraińskiej pieczy zastępczej przebywających w Centrum Duchowości Archidiecezji 

Częstochowskiej „Święta Puszcza” w gminie Olsztyn, uroczystość z okazji Dnia Pracownika 

Socjalnego.  

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  

 

Rada Powiatu przyjęła do wiadomości informację z działalności Zarządu w okresie 

międzysesyjnym.  

 

Ad. 7 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że projekty uchwał były procedowane na 

komisjach i zostały zamieszczone na stronie internetowej powiatu, w BIP-ie oraz w systemie 

eSesja. 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że projekt uchwały w sprawie zmian  

w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Częstochowskiego na lata 2024 – 2030 został 

udostępniony w systemie eSesja i zaakceptowany przez komisję merytoryczną. 

Przewodniczący zapytał, czy są uwagi i zapytania do projektu uchwały. 
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Przewodniczący Rady A. Kubat wobec braku głosów poddał pod głosowanie ww. projekt 

uchwały. 

 

Rada Powiatu podjęła uchwałę Nr VII/34/2024 w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Powiatu Częstochowskiego na lata 2024 – 2030: 18 głosami „za” przy 4 głosach 

„wstrzymujących się”. Uchwała stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  

 

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził podjęcie ww. uchwały.  

   

Ad. 8 
Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że projekt uchwały w sprawie zmian  

w budżecie Powiatu Częstochowskiego na 2024 rok został radnym udostępniony w systemie 

eSesja i zaakceptowany przez komisję merytoryczną. Przewodniczący zapytał, czy są uwagi  

i zapytania do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat wobec braku głosów poddał pod głosowanie ww. projekt 

uchwały. 

 

Rada Powiatu podjęła uchwałę Nr VII/35/2024 w sprawie zmian w budżecie Powiatu 

Częstochowskiego na 2024 rok: 20 głosami „za” przy 2 głosach „wstrzymujących się”. 

Uchwała stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  

 

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził podjęcie ww. uchwały.  

 

Ad. 9 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że projekt uchwały zmieniającej uchwałę nr 

LV/402/2024 Rady Powiatu Częstochowskiego z dnia 18 kwietnia 2024 r. w sprawie określenia 

zadań finansowanych ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych w 2024 r. został radnym udostępniony w systemie eSesja i zaakceptowany 

przez komisję merytoryczną. Przewodniczący zapytał, czy są uwagi i zapytania do projektu 

uchwały. 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat wobec braku głosów poddał pod głosowanie ww. projekt 

uchwały. 

 

Rada Powiatu podjęła uchwałę Nr VII/36/2024 zmieniającej uchwałę nr LV/402/2024 Rady 

Powiatu Częstochowskiego z dnia 18 kwietnia 2024 r. w sprawie określenia zadań 

finansowanych ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych  

w 2024 r. jednogłośnie: 22 głosami „za”. Uchwała stanowi załącznik nr 5 do niniejszego 

protokołu.  

 

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził podjęcie ww. uchwały.  

 

Ad. 10 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

rocznego Programu współpracy Powiatu Częstochowskiego z organizacjami pozarządowymi 

oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2025 został radnym 

udostępniony w systemie eSesja i zaakceptowany przez komisję merytoryczną. 

Przewodniczący zapytał, czy są uwagi i zapytania do projektu uchwały. 
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Przewodniczący Rady A. Kubat wobec braku głosów poddał pod głosowanie ww. projekt 

uchwały. 

 

Rada Powiatu podjęła uchwałę Nr VII/37/2024 w sprawie przyjęcia rocznego Programu 

współpracy Powiatu Częstochowskiego z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2025 jednogłośnie: 22 głosami „za”. 

Uchwała stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  

 

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził podjęcie ww. uchwały.  

 

Ad. 11 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że projekt uchwały w sprawie ustalenia 

wysokości opłat za usuwanie z dróg pojazdów i przechowywanie usuniętych pojazdów oraz 

wysokości kosztów w przypadku odstąpienia od wykonania dyspozycji usunięcia pojazdu 

został radnym udostępniony w systemie eSesja i zaakceptowany przez komisję merytoryczną. 

Przewodniczący zapytał, czy są uwagi i zapytania do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat wobec braku głosów poddał pod głosowanie ww. projekt 

uchwały. 

 

Rada Powiatu podjęła uchwałę Nr VII/38/2024 w sprawie ustalenia wysokości opłat za 

usuwanie z dróg pojazdów i przechowywanie usuniętych pojazdów oraz wysokości kosztów  

w przypadku odstąpienia od wykonania dyspozycji usunięcia pojazdu jednogłośnie: 22 głosami 

„za”. Uchwała stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.  

 

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził podjęcie ww. uchwały.  

 

Ad. 12 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że projekt uchwały w sprawie udzielenia 

pomocy rzeczowej Powiatowi Nyskiemu został radnym udostępniony w systemie eSesja  

i zaakceptowany przez komisję merytoryczną. Przewodniczący zapytał, czy są uwagi  

i zapytania do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat wobec braku głosów poddał pod głosowanie ww. projekt 

uchwały. 

 

Rada Powiatu podjęła uchwałę Nr VII/39/2024 w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej 

Powiatowi Nyskiemu jednogłośnie: 22 głosami „za”. Uchwała stanowi załącznik nr 8 do 

niniejszego protokołu.  

 

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził podjęcie ww. uchwały.  

 

Ad. 13 

Przewodniczący Rady A. Kubat przedstawił korespondencję, która wpłynęła do Rady  

w okresie od ostatniej sesji tj. od 29 października 2024 roku. Poszczególne dokumenty 

pozostają do wglądu w Biurze Rady. Informacja stanowi załącznik nr 9 do niniejszego 

protokołu.  
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Ad. 14 

Radna E. Łągiewka złożyła kolejną pisemną interpelację w sprawie poprawy bezpieczeństwa 

na skrzyżowaniu w m. Skrzydlów i zamontowania sygnalizacji świetlnej. Interpelacja stanowi 

załącznik nr 10 do niniejszego protokołu.  

 

*** 
Radny I. Palutek złożył pisemną interpelację w sprawie podania kosztów i terminu ważności 

dokumentacji technicznej na remont DP w m. Antoniów oraz przebudowy mostu na rzece 

Pijawka w m. Jamno, gm. Mykanów. Interpelacja stanowi załącznik nr 11 do niniejszego 

protokołu.  

 

*** 
Wójt Gminy Rędziny A. Jaruga podziękował za współpracę z Powiatem Częstochowskim 

przy modernizacji ul. Szkolnej w Rędzinach. Złożył oficjalne zapewnienia, że na gminę 

Rędziny zawsze można liczyć. Ma nadzieję na dalszą współpracę i pozostaje do dyspozycji  

w tym temacie.  

 

*** 
Wicestarosta J. Miarzyński odniósł się do skrzyżowania w Skrzydlowie, które jest 

niebezpieczne, chociaż wszystkie zabezpieczenia prawne i drogowe zostały spełnione. 

Poinformował, że temat skrzyżowania był omawiany na posiedzeniu Powiatowej Komisji ds. 

Projektów Organizacji Ruchu, która odbyła się dwa dni temu z udziałem m.in. Komendanta 

Miejskiego Policji w Częstochowie i pracowników PZD. Nie ma jednoznacznej odpowiedzi, 

czy światła będą dobrym rozwiązaniem. Ponadto, skrzyżowanie zostało oddane do użytku ok. 

dwa lata temu i obowiązuje trwałość projektu, co oznacza, że przez 5 lat nie powinno być tam 

żadnych prac, a zgodę na nie musi wyrazić Premier. Według komisji, najszybszym 

rozwiązaniem byłoby wyniesienie przejść dla pieszych na wszystkich ulicach dochodzących do 

skrzyżowania, żeby samochody nie mogły jechać szybciej niż 30 km/h. Odnosząc się do 

interpelacji radnego I. Palutka poinformował, że muszą być projekty, które czekają na 

realizację, ponieważ powiat musi być gotowy, kiedy zostanie ogłoszony konkurs na remonty 

czy przebudowy dróg ze środków rządowych lub unijnych. Ponadto, powiat składał wniosek  

o dofinansowanie z Polskiego Ładu na drogę w Antoniowie, ale go nie dostał.  

 
*** 

Wiceprzewodnicząca Rady M. Kosielak podziękowała w imieniu własnym oraz wielu 

mieszkańców gmin Olsztyn i Janów za remonty odcinków dróg Zagórze – Bukowno oraz 

Lipnik – Żuraw. Podziękowała również za pomoc mieszkańcom Kusiąt, które jest notorycznie 

zalewane i Dyrektorowi PZD R. Pakule za wspaniałą współpracę.  
 

*** 

Radny E. Łęgowik zwrócił uwagę na konieczność oznakowania sugerowanego przejścia dla 

pieszych na ul. Mykanowskiej w Kościelcu poprzez ustawienie znaków: inne 

niebezpieczeństwa, piesi. Poprosił o rozważenie utworzenia tam klasycznego przejścia  

z namalowanymi pasami. Podziękował Panu Bartłomiejowi Kocyga za współprace i okazaną 

pomoc oraz poprosił o wsparcie Zarząd.  

 

***  

Członek Zarządu A. Morzyk poinformował, że jak już było wspominane, rok 2024 jest 

ostatnim, kiedy to Powiat Częstochowski jest organizatorem publicznego transportu 

zbiorowego na terenie powiatu. Powiat od samego początku to zadanie realizował szerzej, 
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zaspokajając potrzeby nie tylko powiatu, ale również poszczególnych gmin powiatu, które 

wspierały powiat finansowo. Od 1 stycznia 2025 roku organizatorem będzie Powiatowo-

Gminny Związek „Komunikacja Jurajska”. Pierwszy okres 2025 roku będzie trudny, ponieważ 

informacja o tym czy Związek dostanie dofinansowanie, pojawi się dopiero w połowie stycznia.  

Obecnie nie ma ogłoszonego naboru o dopłatę z funduszu przewozów autobusowych, 

najprawdopodobniej zostanie on ogłoszony przez wojewodę 2 grudnia. W styczniu i lutym 

potrzeby będą pokrywane ze środków własnych, a dopiero później refundowane z funduszu 

przewozów autobusowych. Siatka połączeń przewidywana w pierwszym okresie 

funkcjonowania Związku, będzie praktycznie taka sama, jak w tej chwili, trwają konsultacje  

z gminami. Na początku grudnia prowadzone będą nabory wyłaniające operatorów i jeszcze 

przed świętami, powinny zostać podpisane umowy.  

 

*** 

Radna M. Dziura podziękowała w imieniu mieszkańców Nakła za zakończenie scalenia 

gruntów, zwłaszcza Wicestaroście oraz Pani naczelnik Kuk i pracownikom wydziału GN. 

Mieszkańcy się bardzo cieszą, jest to scalenie długo oczekiwane i na pewno z pożytkiem dla 

rolników tam działających i dla wszystkich mieszkańców. Podziękowała również za remont 

dróg z funduszu powodziowego, zwłaszcza za odcinek Podlesie - Celiny.  

 

*** 

Radny B. Gawron podziękował za wykonanie oznaczeń poziomych na rynku we Mstowie. 

Krzyżują się tam cztery bardzo ruchliwe ulice i było dużo utrudnień. Namalowanie oznakowań 

podniesie bezpieczeństwo. Podziękował Dyrektorowi PZD R. Pakule za zaangażowanie.  

 

Ad. 15 

Przewodniczący Rady A. Kubat zaprosił na kolejną sesję w dn. 19 grudnia br i wobec 

wyczerpania porządku obrad o godz. 09:26 zamknął obrady VII Sesji Rady Powiatu.  

 

 Sesja była transmitowana i utrwalana za pomocą urządzeń rejestrujących obraz  

i dźwięk. Nagrania obrad są udostępnione w BIP i na stronie internetowej powiatu. Płyta 

CD z nagraniem audio stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 

 Transkrypcja stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu. 

 Raport z głosowań stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu. 

 
Protokół sporządziła Justyna Mrowiec    

 


